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INTERVIEW

Niet verrassend, financieel onzeker en veel doorschuiven. Zo typeren SGP-
raadsleden Henk van den Berge en Jan Kloosterman de Voorjaarsnota van 

het Apeldoornse college. ,,De échte keuzes worden niet gemaakt.”

Vooral vooruitschuiven in 
Voorjaarsnota 

nigszins weemoedig presenteren burgemeester en 
wethouders de Voorjaarsnota 2021. Het is de laatste 

keer dat het zittende college de lijnen richting de begroting 
van dit najaar uitzet, want in maart volgend jaar zijn er ge-
meenteraadsverkiezingen en zal een wisseling van de wacht 
plaatshebben.

Wat is jullie algemene indruk van de nota?
Henk: ,,Deze nota sluit grotendeels aan op de Meerjaren-
begroting van eind vorig jaar. In die zin is het niet echt 
verrassend. Wat opvalt zijn de tekorten die voor de 
komende jaren worden voorzien. Alleen de begroting 
voor 2022 is sluitend. De échte keuzes worden door-
geschoven, maar wij vinden dat we daar nu over na 
moeten denken.”
Jan: ,,Het is een nota die de indruk wekt van bibberende 
knieën en licht opportunisme. Toegegeven, er ís ook heel 
veel onzekerheid. Maar er wordt tegelijkertijd wel erg op 
gegokt dat het Rijk structureel zal gaan bijspringen. Het Rijk 
heeft de afgelopen tijd fors gelapt, maar dat is niet structu-
reel. Dat geeft dus een vertekend beeld.”

Laat dit college de winkel netjes achter?
Henk: ,,Op zich wel. De grote verliezen door de grondaffaire 
van 2012 zijn netjes weggewerkt. Er is structureel zo’n 54 
miljoen bezuinigd. Dat vind ik een punt van waardering voor 
het college. Dat maakte ook dat er de afgelopen periode 
weinig ‘rare’ evenementen zijn georganiseerd. Als er echter 
meer financiële ruimte komt, wordt de vraag ook prangen-
der of er meer uitgaven worden gedaan waar wij principiële 
bezwaren tegen hebben.”
Jan: ,,Mee eens. We hebben de tekorten mooi ingelopen. Dat 
is een sterk staaltje stuurmanskunst. Anderzijds zou ik graag 
minder grote negatieve getallen voor de komende jaren zien. 
Je moet een begroting in principe zo opstellen, dat je alles zelf 
kunt ophoesten. Nu worden zaken vooruitgeschoven.”

Dat betekent dan snijden in de uitgaven. Waar zou 
dat moeten volgens de SGP?
Henk: ,,Dat zou bijvoorbeeld bij topevenementen en in de cul-
tuursector zijn. Orpheus ligt elk jaar weer aan het infuus. Ik weet 
ook wel dat het alleen uit de kaartverkoop niet rendabel kan zijn. 
Maar ik vind dit soort zaken geen kerntaak van de overheid.”
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Jaarrekening 2020

Inkomsten
Waar kwam het geld vandaan?

454 225 679
miljoen miljoen miljoen

Het meeste ontvingen we 
van het Rijk

De rest kregen we uit 
overige inkomstenbronnen

Overige inkomsten
OZB

Afvalstoffen- en rioolheffing

Omgevingsvergunningen

Anders

€ 53 miljoen 

€ 33 miljoen

€ 5 miljoen

€ 134 miljoen

=

Uitgelicht: Corona uitgaven

TOZO uitkering (ondernemers) 

Economie en ondersteuning

Openbare ruimte

Overig

€ 20 miljoen 

€ 5.5 miljoen

€ 1 miljoen

€ 5 miljoen

Door de Coropandemie hebben we dit jaar extra geld 
uitgegeven aan ....

Uitgaven
Waar ging het geld heen?

Jeugd en onderwijs

Inkomensregelingen (bijstand)

WMO

€ 102 miljoen

€ 128 miljoen

€ 127 miljoen

Afval en milieubeheer

Openbare ruimte

Ruimtelijke ontwikkeling

€ 36 miljoen

€ 49 miljoen

€ 49 miljoen

Bestuur en burgerzaken 

Veiligheid 

Cultuur en sport

Overhead

€ 50 miljoen

€ 17 miljoen 

€ 36 miljoen  

€ 67 miljoen

Sociaal

Fysiek

Bestuur, burger en  
organisatie

Resultaat
Hoe staan wij ervoor?

17
miljoen

662
miljoen

679
miljoen

Totale inkomsten Totale uitgaven * Resultaat

662
miljoen

Totale uitgaven

* Een deel van dit bedrag (8,4 miljoen) wordt op de 
spaarrekening gezet. Het andere deel gaat naar reserves 
voor corona, het grondbedrijf en ondergronds brengen van 
hoogspanningskabels.
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ter kennisname

We keren nu bijna alle coronamaatregelen 
zijn versoepeld snel terug naar het ‘oude 
normaal’. Bijna alles moet weer kunnen. 
Vrijheid, blijheid? Het lijkt er wel op.
Vorig jaar rond deze tijd toen we middenin 
de coronacrisis zaten waren er allerlei inte-
ressante bespiegelingen over de gewenste 
aanpassingen in de maatschappij. Er zou 
bijvoorbeeld meer aandacht voor de zorg, 
het klimaat en duurzaamheid moeten zijn 
en we zouden anders gaan leven.
Is daar al iets van terecht gekomen? Is 
er een echte bezinning op fundamentele 
veranderingen? Het zou te wensen zijn.
Kijk bijvoorbeeld naar de zorg. Extra 
aandacht hiervoor is hard nodig. Dat is in 
de afgelopen periode wel gebleken. Vele 
mensen zaten eenzaam thuis, terwijl een-
zaamheid al voor de coronatijd een flink 
probleem was. Gelukkig staken velen de 
handen uit de mouwen. Zorgpersoneel, 
mantelzorgers en vrijwilligers hebben 
goed en veel werk verzet.
Dat gold ook op andere terreinen. Neem 
het college van burgemeester en wethou-
ders en het ambtelijk apparaat. Ook zij 
hebben er hard aan getrokken om toch 
zo goed mogelijk te kunnen helpen. Al die 
(extra) inzet verdient veel waardering. Maar 
het bovenstaande neemt niet weg dat we 
van de ervaringen van de coronatijd moe-
ten leren. Daarom zijn er veranderingen 
nodig die gericht zijn op een samenleving 
waar naastenliefde en rentmeesterschap 
echt inhoud krijgen.
Dat vraagt bovenal een buigen voor God en 
geen houding van vrijheid, blijheid. De beste 
verandering zou zijn als de Heere in onze 
samenleving wordt erkend als de God van 
hemel en aarde en als we naar Zijn inzet-
tingen zouden leven. Houdt ons dit bezig? 

Met vriendelijke groet,

Henk van den Berge
fractievoorzitter

Als de SGP deze Voorjaarsnota had moeten opstellen, wat zouden 
dan de speerpunten zijn?
Henk: ,,Dan zou de nadruk toch vooral liggen op de vraag hoe we de 
samenleving moeten inrichten, in de lijn van de Bijbel en de Tien Gebo-
den. Zondag als een dag van rust, naastenliefde, aandacht voor man-
telzorg en vereenzaming. Maar ook veiligheid zou nadrukkelijker een 
plaats krijgen. En rentmeesterschap, maar dan wel op een realistische 
manier.”
Jan: ,,Dat onderstreep ik van harte. Ter aanvulling: woningbouw is ook een 
aangelegen punt. Niet alleen bouwen, maar ook levensloopbesténdig bou-
wen. Juist ook om Apeldoorn aantrekkelijk te maken als familie- en gezins-
stad. Met alle voorzieningen en infrastructuur die daarbij horen.”
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De nota spreekt ook over Apeldoorn als ”comfortabele gezins-
stad”. Om dat te bereiken, zijn meer woningen essentieel. Maar 
waar kan Apeldoorn nog heen?
Henk: ,,Apeldoorn heeft zich altijd door een wijksgewijze opbouw gekenmerkt. 
Dat willen we graag in stand houden, maar dat concept staat wel onder druk. 
Als we binnen de snelwegen moeten blijven, is alleen nog hoogbouw mogelijk. 
De discussie is ook binnen de raad geweest of we toch de snelweg over moeten. 
Er zijn plannen voor een nieuwe woonwijk ten zuiden van de A1. De SGP ziet lie-
ver dáár een wijk dan meer hoogbouw. Wij zijn voor beperkte hoogbouw, maar 
dan alleen bijvoorbeeld op de industrieterreinen langs het Kanaal.”
Jan: ,,Er staat echt spanning op de uitbreiding van de stad. Zowel hoog-
bouw als bouwen over de snelweg is nodig. Het is ook van belang om de 
werkgelegenheid op peil te houden. We zitten nu op bijna 100.000 banen in 
Apeldoorn. We willen jongeren graag terugzien in de gemeente.”

Gaat de Voorjaarsnota het ongeschonden halen in de raad?
Henk: ,,Er zijn wel diverse amendementen en moties ingediend, ook door 
de SGP. Maar wij gaan niet tegen stemmen. Dat hebben we in het verleden 
wel gedaan. Vooral als het college sterk investeerde in zaken waar wij 
principiële bezwaren tegen hadden.”

Richard Donk
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Prognose Voorjaarsnota 
(in miljoenen euro’s)

2022   2023   2024   2025
+0,8   -5,2    -11,3   -12,4



oor de groei van het inwoneraantal zijn zo’n 12.500 
woningen nodig. Voor een deel moeten die komen 

op gesaneerde locaties rond het centrum. Ruim 1300 
woningen komen in de gebieden Kayersmolen-Noord en 
Veldhuis.

Deelauto’s
Kayersmolen-Noord ligt tussen 
de Laan van de Mensenrechten, 
Kanaal Zuid, Mezenweg en Kayers-
dijk. In de plannen is ruimte voor 
een paar bedrijven en instellingen. 
Daarnaast zijn er 550 woningen 
gepland. Het moet een aantrek-
kelijke woon- en werkomgeving 
zijn voor gezinnen, maar ook voor 
eenpersoonshuishoudens. Een 
groene en levendige omgeving 
draagt daaraan bij.
De aanwezige waardevolle en ka-
rakteristieke panden blijven intact. 
Fietsers en voetgangers hebben 
voorrang en het station is dichtbij. 
De auto wordt in bovengrondse ga-
rages geparkeerd. Bij die garages 
worden deelauto’s en deelfietsen 
aangeboden waarmee de bewo-
ners zich kunnen verplaatsen. 
Veldhuis bevindt zich tussen Kanaal 
Noord, Spoorstraat, Molendwarsstraat en Molenstraat-Centrum. 
Hier komen ongeveer 800 woningen en er is ruimte voor werk- en 
onderwijslocaties. Naast groen is het plan om hier de Kayersbeek 
weer te laten stromen. Ook komt er een onderwijscampus. In de 
nieuwe opzet is er weinig plaats voor de auto. Fietsers en wande-
laars bepalen het verkeersbeeld. De auto staat op een parkeer-
plaats buiten de wijk.
De SGP vindt het belangrijk dat er genoeg betaalbare woningen ko-
men. Deze plannen voorzien daar voor een belangrijk deel in. Wel 
vragen we ons af of het werkt als mensen hun auto niet meer voor 
de deur hebben. We zullen goed volgen of dit niet tot problemen 
leidt.

Beekbergsebroek
Behalve woningbouw op sommige plaatsen in Apeldoorn en in de 
dorpen is er een plan voor een nieuwe woonwijk ten zuiden van de 
A1. In het gebied Beekbergsebroek zouden 2000 tot 3000 wonin-
gen moeten komen. De bouw van de nieuwe wijk zou al voor 2030 
moeten beginnen.  

In de nieuwe wijk moeten woningtypes komen in verschillende 
prijscategorieën, met veel groen.  Aan beide kanten van het Kanaal 
moet dichtere bebouwing komen en ook wat ‘lagere’ hoogbouw. 
Belangrijk is wel dat de natuur in de omgeving wordt versterkt 
door de aanleg van bijvoorbeeld bos.

Het bouwen buiten de snelwegen ligt in de gemeenteraad erg 
gevoelig. De SGP is op zich wel voor het idee van de nieuwe wijk, 
mede omdat dan veel hoogbouw in de stad kan worden voorko-
men. Wij willen geen vol gebouwde stad. Wij willen het Apeldoorn-
se karakter met groene ruimte en rust graag bewaren. 
   
Royal Mile
De bouwplannen passen in de toekomstvisie ”Apeldoorn 2040”. Deze 
gaat echter ook over andere zaken. In 2040 moet onze gemeente 
bijvoorbeeld circulair en klimaatneutraal zijn.
Volgens de plannen moet het centrum een groen stadspark worden. Het 
idee is om een groene corridor van het station naar Het Loo te laten 
lopen. Er is al een naam voor bedacht: de Apeldoornse ”Royal Mile”.
Ook het onderwijs wordt uitgebreid. In onze gemeente moet een 
concentratie komen van veiligheidsopleidingen rond het thema 
safety & security. Veiligheidsopleidingen passen bij het veilige 
Apeldoorn en de aanwezige opleidingen voor marechaussee, mari-
niers, politie en bewaking.

Jan Kloosterman
4

Het college verwacht een forse stijging van het inwoneraantal van 165.000 
nu naar 180.000 in 2040. Daarom moeten er veel woningen worden ge-
bouwd. Hiervoor is zelfs een nieuwe wijk ten zuiden van de A1 nodig. De 

SGP steunt de plannen, maar plaatst wel kanttekeningen.

Grote plannen voor veel woningbouw

V

Spoorzone
Binnenstad
Kanaalzone
Poten�e Kanaalzone en 
Spoorzone lange termijn

Stedelijke opgaven

Zoekgebieden nieuwe woonmilieus
1. Beekbergsebroek 
2. Uddel 
3. Hoenderloo

1

3

2

Apeldoorn

A1

A5
0

kanaal

Woningbouw binnen en buiten Apeldoorn

bron: gemeente Apeldoorn
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De Tweede Kamerverkiezingen van maart zijn voor de SGP niet slecht ver-
lopen. Althans in Apeldoorn niet. We kregen in onze eigen gemeente iets 
meer stemmen dan vier jaar geleden: 3447 tegen 3308 de vorige maal.

Een beetje winst

ns stemmenpercentage steeg van 3,2 naar 3,4. Dat 
kwam ook omdat de opkomst van de kiezers wat 

terugliep. Ook nu was er voor de meeste partijen maar 
weinig verschil tussen de verkiezingsuitslag in Apeldoorn en 
die in het hele land. In politiek opzicht is Apeldoorn kenne-
lijk een doorsneegemeente. Voor partijen als de SGP en de 
ChristenUnie is de uitslag in Apeldoorn altijd wat gunstiger. 
Met haar Apeldoornse stemmenpercentage zou de SGP in 
de Tweede Kamer aan vijf volle zetels komen. Dat zijn er in 
werkelijkheid maar drie.

Uddel
Dat de SGP in Apeldoorn duidelijk hoger uitkomt dan het 
landelijk gemiddelde hebben we met name te danken aan 
het dorp Uddel. Daar kreeg de SGP ditmaal 930 stemmen: 
de helft van alle kiezers. Dat was althans de uitslag in de 
beide stembureaus aan de Garderenseweg.           
Vroeger moest je in principe stemmen op het stembureau in 
je eigen woonomgeving. De uitslagen van zo’n stembureau 
gaven dan ook een scherp beeld van de politieke voorkeu-
ren in de betreffende buurt. Daar moet je tegenwoordig wat 
voorzichtiger mee zijn. Mensen kunnen nu immers met hun 
oproepkaart en hun identiteitsbewijs ook elders stemmen.

Ditmaal had je vanwege de corona ook de mogelijkheid om 
je stem per brief uit te brengen. In Apeldoorn maakten ruim 
tienduizend kiezers daar gebruik van. Van die briefstemmen 
kreeg de SGP er 310. Dat is 2,9%. Iets lager dus dan van de 
kiezers die gewoon naar het stembureau gingen.

Goed vooruitzicht
Alles bij elkaar geeft dat een goed vooruitzicht voor de 
raadsverkiezingen van volgend jaar. Bij de gemeenteraads-
verkiezingen komen we altijd op een hoger stemmenper-
centage uit dan bij de verkiezingen voor de Tweede Kamer. 
Soms hebben we bij de raad wat meer stemmen, maar niet 
altijd. Van belang is vooral dat de opkomst van de kiezers 
voor de gemeenteraad altijd lager is.
Maar dat hebben we ook wel nodig om onze twee raads-
zetels te behouden. De zetel van Jan Kloosterman was de 
vorige keer een restzetel. We kwamen toen uit op 3260 
stemmen. Dat leverde een stemmenpercentage op van 4,7. 
Om de tweede zetel te behouden moet dat niet lager wor-
den. Eigenlijk wat hoger. Laten we ons daarvoor inzetten. 
Op hoop van zegen.

Chris Janse    

O

Bij de gemeenteraadsverkiezingen van volgend jaar wordt 
Henk van den Berge weer lijsttrekker voor de SGP.

Op D.V. woensdag 16 maart 2022 zijn de gemeenteraads-
verkiezingen. De SGP is volop bezig met de voorberei-
dingen, want het is belangrijk dat de staatkundig gerefor-
meerde uitgangspunten in de Apeldoornse raad naar voren 
worden gebracht. Nu heeft de fractie twee zetels.
Dit jaar moet de kandidatenlijst worden opgesteld. De SGP-
besturen van Apeldoorn, Beekbergen en Uddel hebben als 
eerste dit voorjaar Van den Berge gekozen als lijsttrekker. 
Het is de zesde keer dat hij de lijst aanvoert. De eerste keer 
was in 2002.
De besturen hebben mede door zijn ruime ervaring vertrou-
wen in Van den Berge. De nieuwe lijsttrekker waardeert de 
steun erg. ,,Vooral hopen we dat de Heere wil helpen en het 
werk van de fractie wil zegenen.”

Voor de lijstvolgorde van de andere kandidaten is een selec-
tie-adviescommissie ingesteld, die bestaat uit zes bestuurs-
leden, met Van den Berge als adviseur. De commissie voert 
gesprekken met verschillende kandidaten en doet vervolgens 
een voordracht voor de volledige kandidatenlijst. Hierbij wordt 
sterk gelet op met name belangstelling voor een actieve rol 
bij het raadswerk, verjonging, een evenwichtige verdeling 
tussen Apeldoorn, Beekbergen en Uddel en de kerkelijke de-
nominaties. De besturen van de drie SGP-afdelingen moeten 
de definitieve lijst in het najaar vaststellen.
Ook wordt er een verkiezingsprogramma geschreven. De 
fractie zal daarbij het voortouw nemen. Als iemand hiervoor 
voorstellen of ideeën heeft, neem gerust contact op met de 
fractie. 

Henk van den Berge weer lijsttrekker



 
KOM JIJ SAMEN MET ONS  

‘ELKE ONDERNEMING TOPFIT’ MAKEN? 

 

DE LEUKSTE VACATURES VIND JE OP: 
www.mkbtr.nl/vacatures 

Krommedijk 13  |  7381 BT Klarenbeek  |  055-2000232  |  info@esveld-apeldoorn.nl

www.esveld-apeldoorn.nl

Vakmanschap en kwaliteit

Ieder mens en 
iedere begrafenis is 

uniek en verdient 
zijn eigen zorg.

Schopenhauerstraat 155

www.ichthusuitvaartzorg.nl 



In 2022 wordt de Omgevingswet ingevoerd. Tenminste, dat is de bedoeling. 
De invoering is al meerdere keren uitgesteld.

Met omgevingsvisie geeft Apeldoorn richting

e wet gaat een heleboel wetten vervangen (zoals de Mo-
numentenwet, wetten over luchtverontreiniging, geurhin-

der, de wet Algemene bepalingen omgevingswet en de wet 
Ruimtelijke ordening). Op landelijk, provinciaal en gemeen-
telijk niveau moeten keuzes gemaakt worden die vastgelegd 
worden in de omgevingsvisie.

Boeren
Met deze visie geeft Apeldoorn richting. Houden we ruimte 
voor boeren in ons buitengebied? Hoe houden we de ge-
meente groen? Hoe gaan we om met hoogbouw? Bouwen 
we een nieuwe woonwijk buiten de grenzen van de snel-
weg? Waar is ruimte voor een nieuw industrieterrein?
Het college heeft inmiddels een concept van de Omge-
vingsvisie opgesteld en deze ligt nu ter inzage. Laat uw 
mening gerust horen, we stellen dat zeer op prijs! Tot half 
juli 2021 kunt u reageren op deze visie. (www.apeldoorn.nl/
omgevingsvisie) 
De gemeente verwacht te groeien naar 180.000 inwoners. 
Dat vraagt om meer woonruimte. Tegelijk wil de gemeente 
meer groen. Dat lijkt met elkaar in strijd, maar het college 
doet hiervoor een voorzet.
Ook voor het dorp Uddel is aandacht. Zo wil de gemeente 

daar extra ruimte om te wonen en wordt met de veehoude-
rij nagedacht over de toekomst van de boeren in ons gebied. 
In de voorbehandeling heeft de SGP aangegeven niet tegen 
groei te zijn, maar wel aandacht gevraagd voor onze agra-
riërs in het buitengebied. De SGP heeft daarnaast uitgespro-
ken dat gasloos niet betaalbaar en niet haalbaar is. Daarom 
moet ingezet worden op andere energiebronnen.

D
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Nieuwe tijden vragen om nieuwe vormen. Zo ook als het gaat om hoe een 
burger zijn stem kan laten horen bij de gemeente.

Dat kan eens in de vier jaar door te stemmen. Maar ook tussen-
tijds is het van belang dat de mening van de inwoners wordt ge-
hoord. Bijvoorbeeld bij belangrijke bouwplannen. In het verleden 
waren de dorps- en wijkraden dan de gesprekspartner van de 
gemeente en werden de plannen vooraf bij hen gepresenteerd.
Uit onderzoek van de gemeente blijkt dat een behoorlijk 
aantal inwoners zich niet vertegenwoordigd voelt door 
de dorps- en wijkraden. Overigens lijkt dit vaker voor te 
komen bij wijkraden dan bij dorpsraden. De gemeente heeft 
daarom besloten om de dorps- en wijkraden in het vervolg 
gelijk te stellen met andere belanghebbenden. 
Dankzij een motie, die mede door de SGP is ingediend, blij-
ven dorps- en wijkraden voor de gemeente wel vanzelfspre-
kende gesprekspartners en blijven ze altijd belanghebbend 
bij een onderwerp dat hun dorp of wijk aangaat. Hiervoor is 
ook budget beschikbaar. 
Bewoners organiseren zichzelf rondom bepaalde thema’s 

(bijvoorbeeld ”AZC nee!” of ”Geen windmolens in onze 
buurt”). Wat de SGP betreft is dit prima. Iedereen mag zijn 
stem laten horen. Inspraak wordt gewaardeerd én vervol-
gens gewikt en gewogen in de besluitvorming. 
Om nieuwe vormen van participatie te waarborgen komt 
er een participatieverordening. Begin juni sprak de raad 
hierover met wethouder Willems (Lokaal Apeldoorn). De SGP 
heeft aangegeven het van belang te vinden dat de regeling 
eenvoudig te begrijpen is. Ook in het kader van de Omge-
vingswet (zie het andere artikel op deze pagina) moet de 
burger laagdrempelig kunnen participeren.
Verder moet er wat de SGP betreft ruimte zijn voor lokale 
initiatieven. Soms kunnen burgers zaken beter oppakken 
dan de overheid zelf. We hebben opnieuw ervoor gepleit 
om ook in deze nieuwe verordening de dorps- en wijkraden 
expliciet te benoemen. 

Sander Kok

Burger kan stem laten horen
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De meeste ontwikkelingen spelen in een zestal gebieden.
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e gemeente heeft met alle schoolbesturen van het 
primair en voortgezet onderwijs gesproken over nood-

zakelijke investeringen in huisvesting voor de komende acht 
tot twaalf jaar. Alle initiatieven die daarbij naar voren zijn 
gekomen, zijn opgenomen in het Integraal Huisvestingsplan 
2021-2032 dat weer onderdeel is van de nieuwe kadernota 
Onderwijshuisvesting 2021-2024. 

Ventilatie
Er zijn grofweg drie doelen die de gemeente met de nieuwe 
kadernota wil bereiken. De nieuwe investeringen moeten in 
de eerste plaats een bijdrage leveren aan het onderwijs van 
de toekomst. Onderwijskundige vernieuwingen leiden tot in-
vesteringen in bestaande gebouwen om deze aan te passen 
voor het onderwijs van de toekomst.
Daarnaast hebben nieuwe investeringen tot doel de basis-
kwaliteit van de bestaande schoolgebouwen te verbeteren. 
Onderzoek van een groot aantal schoolgebouwen laat zien 
dat deze basiskwaliteit niet op orde is. In de derde plaats 
levert de kadernota een bijdrage aan het verbeteren van de 
ventilatiekwaliteit van bestaande schoolgebouwen en wor-
den een groot aantal schoolgebouwen verduurzaamd. 

De SGP kan zich vinden in deze drie doelstellingen. Gezien 
de onzekerheid met betrekking tot de toekomst is multi-
functionaliteit en flexibiliteit van gebouwen belangrijk. Een 
belangrijk speerpunt voor de SGP is verduurzaming en 
verbetering van het binnenklimaat.

Rehobothschool
Een mooi voorbeeld hierbij is de Rehobothschool in Uddel. 
Met het schoolbestuur is gesproken over het ontbreken van 
mechanische ventilatie in het schoolgebouw. Daarnaast is 
ook gekeken naar de ruimtelijke kwaliteit binnen het school-
gebouw. De routing en indeling van het huidige gebouw 
is matig. Het schoolbestuur heeft een haalbaarheidsstudie 
uitgevoerd naar de mogelijkheden om de benoemde knel-
punten integraal aan te pakken.
Voor de verbetering van schoolgebouwen wordt de komende 
periode een bedrag van 4,5 miljoen euro vrijgemaakt. Dat is 
een goed begin, maar het zal niet toereikend zijn.
De SGP wil meer financiële mogelijkheden zodat een groter 
aantal schoolgebouwen sneller kan worden gerevitaliseerd. Dat 
is in het belang van de leerlingen.

Henk van de Weerd

Apeldoorn is dit voorjaar regenbooggemeente geworden. Een motie 
hiertoe van verschillende fracties werd aangenomen met alleen de stem-

men van de SGP tegen.

Een regenbooggemeente is een gemeente die beleid voert 
voor de acceptatie van lesbische vrouwen, homoseksuele 
mannen, biseksuele, transgender, en intersekse personen 
(lhbti’s). De gemeente geeft dit beleid, samen met allerlei 
partners, in Apeldoorn vorm. Daarmee gaat Apeldoorn in 
het spoor van vele andere gemeenten.
Alleen de SGP stemde tegen de motie die opriep dat Apel-
doorn regenbooggemeente moet worden. De fractie gaf aan 
dat het een erg moeilijk onderwerp is.
Belangrijk is om met wederzijds respect over dit onderwerp 
te spreken. Ook de SGP vindt het verkeerd dat iemand –om 
welke reden dan ook– wordt gediscrimineerd. Dat geldt voor 

alle groepen, dus ook voor lhbti’ers. En dat er veel gevoelig-
heden rond deze groep zijn, realiseert de SGP zich terdege. 
Maar vanuit een Bijbelse visie hebben wij een andere 
opvatting over bijvoorbeeld het huwelijk. Wij tonen respect 
voor anderen, maar de Bijbelse opvattingen staan voor ons 
centraal. 
Daarbij wees de SGP ook op de diepere betekenis van de 
regenboog, namelijk als teken dat de Heere na de zondvloed 
gaf van Zijn verbond met deze wereld, maar daarbij hoort 
ook de oproep dat we naar Zijn geboden en inzettingen 
dienen te leven.

Henk van den Berge

Apeldoorn is regenbooggemeente

In Apeldoorn zitten circa 26.500 leerlingen op één van de scholen van het 
primair of voortgezet onderwijs. Om ervoor te zorgen dat deze leerlingen 
de kans krijgen hun talenten te ontwikkelen is passende onderwijshuisves-

ting van groot belang.

Passende huisvesting scholen nodig

D
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Harm-Jan Rouwendal (25) promoveert in Groningen, zit sinds 2018 in het 
bestuur van SGP-afdeling Apeldoorn en vervult daarin nu de functie van 

secretaris. 

Graag combinatie van stad en platteland

Wat doe je in het dagelijks leven?
,,Ik werk als promovendus bij de vakgroep Economische 
Geografie aan de Rijksuniversiteit in de ‘metropool van 
het noorden’: Groningen. Mijn proefschrift gaat over de 
veranderende vraag naar werk en vaardigheden en de 
gevolgen daarvan voor de arbeidsmarkt in provincies en 
gemeenten.”

Wat ergert je het meest in Apel-
doorn?
,,Apeldoorn is een fijne plek om te 
wonen. Alle winkels en instanties die 
je nodig hebt zijn er, maar je bent 
ook zo in de natuur.  Ik erger me 
vooral aan de overvolle straten in 
de spitsuren. Pak wat vaker de fiets 
als dat mogelijk is! Verder is het 
treurig om zoveel dicht getegelde tui-
nen te zien. Wat mij betreft stimuleert 
de gemeente mooie groene tuinen. Ik 
juich het dan ook van harte toe dat 
Apeldoorn investeert in het vergroenen 
van het centrum!”

Wat is de mooiste plek in de gemeente?
,,Het Oude Loo en het park er omheen is prachtig, vooral 
als de rododendrons bloeien.”

Waarom SGP?
,,De SGP staat voor nuchtere politiek gebaseerd op Gods 
Woord. Dat spreekt mij aan.” 

Hoe stoffig is politiek voor jongeren?
,,Alle jongeren die denken dat politiek stoffig is, nodig 
ik uit om lid te worden van SGP Jongeren. Zelf ben ik 
actief bij de landelijke SGP Jongeren als voorzitter van 
de commissie Internationaal. In deze commissie volgen 
we de internationale politiek en houden we contact met 
christelijke politieke jongerenorganisaties in andere lan-
den. Juist in de gesprekken met christelijke jongeren uit 
bijvoorbeeld Moldavië, Georgië en Zwitserland merk ik 
hoe bijzonder het is dat de SGP niet alleen op nationaal, 
maar juist ook op lokaal niveau een christelijk geluid wil 
laten horen.” 

Wordt de CU linkser of de SGP rechtser?
,,Wat mij betreft moet het gaan om Bijbelse politiek en 

blijven de CU en de SGP elkaar daar op aanspreken. 
Het stempeltje links of rechts is dan minder 
relevant.”  

Wat is een uitdaging voor de SGP?
,,De SGP staat voor politiek bij een open Bijbel. Bij veel 

andere partijen is het echter steeds 
meer het eigen gevoel, waarbij de 
waarden ‘vrijheid’ en ‘gelijkheid’ richting 
geven aan het politieke handelen. Het is 
daarom een steeds grotere uitdaging 
om uit te dragen dat het volgen van 
Gods geboden goed is voor de hele 
samenleving.”

Stad of platteland?
,,Ik vind oude steden prachtig en heb 

tijdens mijn studie sociale geografie en 
planologie veel geleerd over stedelijke 
ontwikkeling, tegelijk is het heerlijk om 
van de rust en ruimte op het platteland 
te genieten. Graag een combinatie dus!”  

Boerenkool of pizza?
    ,,Lasagne, graag.” 

Laatst gelezen boek?
,,”Is Europa nog christelijk?” Geschreven door Olivier Roy. 
Hij laat duidelijk zien hoe het christendom Europa heeft 
gevormd en wat we kwijtraken nu christelijke waarden 
steeds meer worden losgelaten.” 

Wie verdient het in het zonnetje gezet te worden?
,,Alle lokale SGP-politici. Er wordt buiten het oog van de 
kiezer enorm veel werk verzet waarvoor wat meer waar-
dering zeker op zijn plaats is!” 
 
Welke Bijbelgedeelte spreekt je bijzonder aan?
,,De Psalmen. Luther noemde de Psalmen een kort begrip 
van de beide Testamenten. Ze laten zien wie God is: de 
Schepper, barmhartig en genadig, lankmoedig en groot 
van goedertierenheid (Ps. 103). Daarbij gaan de Psalmen 
over de mooie en moeilijke kanten van het leven. Er is 
ruimte voor verlangen, verdriet, schuldbesef, verwonde-
ring over Gods genade en uitbundige lofprijzing.”  

Stephan Wiegman

Harm-Jan Rouwendal



Al langere tijd discussieert de gemeenteraad over een 
vuurwerkverbod. Afgelopen voorjaar gaf een meerder-

heid aan dat er de komende jaarwisseling zo’n verbod moet 
zijn. Als redenen daarvoor noemden CDA, ChristenUnie, D66, 
GroenLinks, Partij voor de Dieren, de ouderenpartijen en SGP 
verschillende problemen, zoals veiligheidsrisico’s, letsel- en 
materiële schade en de milieuverontreiniging.
Hiermee waren VVD, Lokaal Apeldoorn, PvdA, SP en ook de 
vuurwerkbranche het niet eens. Ze benadrukten het belang 
van het behoud van de vuurwerktraditie, de overdrijving 
van de risico’s en stelden bovendien dat een verbod niet 
handhaafbaar is.
Omdat een raadsmeerderheid de komende jaarwisseling het 
afsteken van consumentenvuurwerk wil verbieden, kwam begin 
juli het college met het voorstel om het verbod in de Alge-
mene Plaatselijke Verordening (APV) op te nemen. Wel wees de 
burgemeester erop dat een verbod nauwelijks te handhaven is. 
Ook de politie en het Openbaar Ministerie benadrukten dit.
De handhaafbaarheid is inderdaad een punt. Ook de SGP 
gaf dit aan. Het gaat er echter om dat er een andere koers 

wordt gekozen. We moeten duidelijke stappen nemen, want 
anders gaat het zeker niet lukken. Dat vereist een heldere 
aanpak en goede communicatie richting de inwoners om het 
draagvlak voor het verbod te vergroten.

Droneshow
In dat verband stelde het college voor om inwoners alter-
natieven te bieden. Er werden een aantal mogelijkheden 
geschetst. De afgelopen jaren was er op het Marktplein al 
een vuurwerkshow, maar bij een verbod van consumenten-
vuurwerk zouden er op meerdere locaties dergelijke shows 
gehouden kunnen worden. Andere ideeën waren bijvoor-
beeld een droneshow, een lasershow, het afsteken van 
vuurwerk in verenigingsverband en vuurtonnen.
De raad gaf richting het college aan een verdere uitwerking 
van de aanpak van het verbod te willen hebben. Het weren 
van vuurwerk gaat niet makkelijk, maar positief is dat Apel-
doorn in ieder geval wel die richting opgaat.

Henk van den Berge

Een vuurwerkverbod voor consumenten is weer een stap dichterbij geko-
men. Een raadsmeerderheid wil dat het de komende jaarwisseling ingaat.

Vuurwerkverbod bij komende jaarwisseling

A

Lees meer op hierover op 
www.onderhoudnlgarantie.nl

Uw woning weer strak in de lak 
dankzij het OnderhoudsPlan.
Schildersbedrijf Van As kan u 

uitleggen waarom. Wij weten dat
alleen het beste telt. Ook voor uw 

winkel of bedrijfspand.

Wolterbeeklaan 83 
7361 ZG  Beekbergen  
 T 055 - 356 00 25
 E info@schildersbedrijfvanas.nl
 I www.schildersbedrijfvanas.nl
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Veehouderij is een gevoelig onderwerp. Ook in de gemeenteraad. De SGP 
pleit voor een duurzame en realistische aanpak.

Op weg naar kringloopveehouderij

e landbouwsector in Apeldoorn is relatief klein met 209 
bedrijven. Het gaat om 170 veehouderijen, waarvan 

ruim de helft intensieve veehouderij is. De veestapel telt 
38.331 runderen, 27.953 varkens, 805 geiten en 225.314 
kippen. Veel boeren in onze gemeente zijn voor hun inko-
men afhankelijk van een nevenactiviteit. 

Partij voor de Dieren
Al langere tijd bepleitte in de gemeenteraad met name de 
Partij voor de Dieren een harde aanpak van de veehouderij. 
Daarvoor was onvoldoende steun.
Toen de partij met een wat mildere opstelling kwam, vond ze 
vorig jaar juni bij GroenLinks, SP, ChristenUnie, D66, PvdA en 
de ouderenpartijen voldoende gehoor om aan een meerder-
heid te komen voor een ,,natuur-inclusieve kringloopveehou-
derij”. Het doel was dat de sector meer rekening moet houden 
met klimaat, natuur, dierenwelzijn en volksgezondheid.
De SGP vond de benadering niet evenwichtig. Duurzaamheid is 
van groot belang, maar veehouders moeten ook de mogelijk-
heid hebben om de omslag te kunnen maken. Na de zomer-
vakantie van vorig jaar werd een proces gestart om te onder-
zoeken wat de mogelijkheden zijn voor een natuur-inclusieve 
veehouderij in Apeldoorn. Hiertoe werd ook een werkgroep van 

de raad ingesteld, waar ondergetekende lid van was.
Een groot voordeel van de doorwrochte aanpak was dat 
iedereen goed inzicht kreeg in de mogelijkheden en pro-
blemen van veehouderijbedrijven. Veel boeren willen wel 
richting meer duurzaamheid, maar stuiten dan op allerlei 
moeilijkheden, zoals niet consistente regelgeving en de lage 
prijzen voor hun producten.
De rol van de gemeente is beperkt. Het krachtigste instru-
ment is het bestemmingsplan. De bedoeling is dat dit wordt 
ingezet om boeren te ondersteunen die willen veranderen.

Consument
De resultaten van het proces zijn vastgelegd in de startnoti-
tie ”Toekomst van de Apeldoornse veehouderij, op weg naar 
een natuur-inclusieve kringlooplandbouw”. Deze moet vol-
gend jaar zijn uitgewerkt in een Kadernota landbouw waarin 
concreet staat welke stappen nodig zijn.
Het was een goed traject. Duidelijk werd dat voor een ver-
andering niet alleen de inzet van veehouders nodig is, maar 
van heel de voedselketen, dus ook van de consument. Als 
we blijven gaan voor het goedkoopste product zal een koers-
wijziging erg moeilijk worden.

Henk van den Berge

D

Er komt een tunnel onder de spoorwegovergang bij de Laan van Osse-
veld. Deze weg is een belangrijke verkeersader in de stad, een onderdeel 

van de Apeldoornse Ring.

Automobilisten, fietsers en voetgangers kunnen straks 
altijd veilig onder het spoor door. En doordat auto’s 
dan niet meer hoeven te stoppen en op te trekken, 
wordt de lucht schoner en het geluid voor omwonenden 
minder.
Met het oog op de toekomst wordt de tunnel geschikt 
gemaakt voor twee keer twee rijstroken. Er wordt ook 
een fietsers- en voetgangersbrug over de tunnel gerea-
liseerd. 
Wie onlangs over de Laan van Osseveld heeft gereden, 
zal hebben gemerkt dat de voorbereidende werkzaamhe-
den voor de ondertunneling inmiddels in volle gang zijn. 
Er zijn bomen gekapt en in samenwerking met de eige-

naren van kabels en leidingen worden deze de komende 
maanden verlegd.
Tijdens de PMA van 27 mei presenteerde het college 
een overzicht van de werkzaamheden tot nu toe en werd 
vooruitgeblikt op de volgende fase. De Laan van Osseveld 
gaat vanaf november voor meer dan een jaar dicht voor 
verkeer. De afsluiting heeft voor veel inwoners én bezoe-
kers van Apeldoorn consequenties. Er wordt gezocht naar 
een goede balans tussen de bereikbaarheid van onder 
andere winkelcentrum Het Fort en tegelijkertijd het voor-
komen van sluipverkeer door de wijk Osseveld-Woudhuis.

Henk van de Weerd

Tunnel onder Laan van Osseveld



n de wet is geregeld dat de gemeente moet zorgen 
voor een goede afvoer van afvalwater, regenwater en 

grondwater. De maatschappelijke doelen van deze zorgplicht 
bestaan uit een bijdrage aan: 

het beschermen van de volksgezondheid door het voor-• 
komen van contact met afvalwater; 
het zorgen voor goede kwaliteit en goede werking van • 
de riolering; 
het tegengaan van wateroverlast bij (hevige) regenval • 
en waar mogelijk het bestrijden van droogte; 
het beschermen van de bodem, grond- en oppervlakte-• 
water door het niet te laten vervuilen met rioleringswa-
ter (bijvoorbeeld door rioolwateroverstorten of lekkage 
vanuit de riolering).  

Voor 2022 moet er een nieuw rioleringsplan vastgesteld 
zijn. In onze gemeente willen we daarmee bijdragen aan de 
gezondheid van mens, dier en plant. Voldoende vocht in de 
grond is noodzakelijk voor de groei van planten en bomen. 
En dat is weer van belang voor (bodem)dieren. Dat alles bij 

elkaar bepaalt welke biodiversiteit er in onze gemeente is. 
Daarnaast willen we bij extreem nat weer het overtollige 
hemelwater goed kunnen afvoeren, terwijl in tijden van 
droogte er juist een watervoorraad beschikbaar moet zijn.  
Regenwater is in principe schoon en hoort niet in het riool 
thuis. Daarom zet de gemeente in op het ontkoppelen van 
regenpijpen op het riool. Regenwater moet zoveel mogelijk 
opgenomen worden in de bodem.
Tot slot moeten slechte en oude delen van de riolering 
vervangen worden. Elk jaar wordt er een deel aangepakt en 
verbeterd. 
Volksgezondheid en biodiversiteit vragen om aandacht, goede 
plannen en voldoende geld. Nu het weer afgelopen jaren 
extremer is geworden, vraagt dat aanpassingen van waterop-
vang en het beheer van watervoorraden. Voor de SGP hoort 
het zorgen voor goede riolering bij rentmeesterschap. Er hangt 
veel mee samen en daarom is het goed dat de overheid hier 
verantwoordelijk voor is. 

Jan Kloosterman

I

Onder de stad en de dorpen loopt een uitgebreid rioleringsstelsel. Als alles 
in één keer vervangen moet worden, is er 900 miljoen euro nodig. De SGP 

vindt een goed onderhoudsplan voor de rioleringen belangrijk. 

Riolering vraagt om onderhoud

 E info@depatersloopwerken.nl  |  T 055 506 14 02

Rik Visscher
Hendrik Willem Mesdagstraat 30

7312 LP Apeldoorn
06-11340565

info@visscherverbouw.nl
www.visscherverbouw.nl



De binnenstad van Apeldoorn wordt een stadspark. In het hart van Apel-
doorn kun je je dan alleen nog te voet verplaatsen. De SGP heeft kritische 

kanttekeningen geplaatst bij de haalbaarheid.

Centrum alleen voor voetgangers

In de plannen van het college van burgemeester en wet-
houders is de binnenstad van Apeldoorn straks groten-

deels alleen toegankelijk voor voetgangers. Om dit gebied 
liggen fietsstallingen en bushaltes. Tegelijk moet de drukte 
van het openbaar vervoer minder worden en komen de 
bushaltes verder weg.

Minder parkeerplaatsen
In het centrum zijn auto’s te gast en komen er dus minder 
parkeerplaatsen. Daarnaast worden er nieuwe vormen van 
elektrisch vervoer verwacht. Hoewel de fiets in Apeldoorn het 
meest gebruikte vervoersmiddel is, mag er in de Hoofdstraat 
en in bijna alle zijstraten straks niet meer gefietst worden. 
Het voetgangersgebied wordt dus groter dan het nu is. 
Er komt een oost-west fietsroute (fietspromenade) langs de 
zuidzijde van het winkelgebied via de Hofstraat en Kanaal-
straat. Daar is ook een fietsenstalling te vinden. Aan de 
noordkant van de Hoofdstraat komt een nieuwe fietsroute. 
Deze loopt via de Sprengenweg, Prof. Röntgenstraat, Van 
Rhemenslaan en Wilhelminapark. De fietser moet op deze 
route voorrang krijgen op de auto.

Op een aantal plaatsen in het voetgangersgebied wordt de 
druk van de fietsers kleiner gemaakt. Dat is bijvoorbeeld het 
geval in de Kapelstraat. Hier wordt het fietsen tussen 11.00 
en 18.00 uur (donderdag tussen 11.00 en 21.00 uur) niet 
meer toegestaan.
Een duurzaam doel in de plannen is dat het gebied binnen 
de centrumring vanaf 2025 een zero emissiezone moet zijn. 
Vervoermiddelen met uitstoot zijn dan niet meer welkom. De 
SGP denkt dat dit in vier jaar niet haalbaar is.

Kanttekeningen
De SGP vindt dat er een fietsroute door het centrum open moet 
blijven. Daarom hebben we het voortouw genomen om de Ka-
pelstraat open te houden voor fietsers op de donderdagavond 
en op zaterdag na winkeltijd. Helaas kregen we hier te weinig 
handen voor op elkaar.
Ook vraagt de SGP zich af of het sluiten van de Molenstraat en 
Kalverstraat voor doorgaand verkeer niet elders voor te volle 
wegen zorgt. We zullen de praktijk kritisch blijven volgen en 
waar nodig met verbetervoorstellen komen. 

Jan Kloosterman
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Het zwembad De Sprenkelaar voldoet niet meer aan de wettelijke eisen en 
moet worden vervangen. Daarom wil de gemeente een nieuw zwembad 
in Apeldoorn-Noord. Er moet immers voldoende zwemwater blijven voor 

zwemlessen, maar ook voor recreatie en als thuisbasis voor duikers. 

Er lagen verschillende scenario’s voor bij de gemeenteraad. 
De keuze bestond uit een 25-meterbad, of hetzelfde bad 
aangevuld met extra faciliteiten, zoals een verdiept gedeelte 
en een peuterbad, of een 50-meterbad. U begrijpt: aan elke 
keuze hangt een ander prijskaartje.
Als SGP hebben we een duidelijke voorkeur uitgesproken 
voor de tweede variant. Een 25-meterbad is voldoende voor 
Apeldoorn. Ook de sportraad en lokale zwemverenigingen 
geven aan hiermee uit de voeten te kunnen. Dat een aantal 
partijen toch pleit voor een 50-meterbad getuigt wat ons 
betreft niet van realiteitszin. Het geld kan beter besteed 
worden.
Dat we toch voor de uitgebreide variant zijn gegaan, komt 
door de wensen van de duikvereniging en van het Korps 

Mariniers. Laatstgenoemde groep zal over een aantal jaren 
gehuisvest worden in kamp Nieuw-Milligen bij Uddel. Zij 
zullen gebruik gaan maken van het zwembad als oefenbad 
en willen dan ook dieper kunnen duiken. De SGP heeft (met 
een knipoog) de suggestie gedaan dat hiervoor het Udde-
lermeer ook best opgeschoond mag worden… 
Daarnaast gaat het ROC Aventus gebruikmaken van het bad 
voor hun opleiding tot zweminstructeur. Inmiddels is ook de 
locatie bekend. Het nieuwe zwembad komt aan de Vlijtse-
weg, dichtbij het Hoornbeeck College. De SGP is blij met 
deze keuze. Sport is dan wel geen kerntaak, maar hier gaat 
het ook om de veiligheid van onze kinderen, die zo kunnen 
leren zwemmen.

Sander Kok

Raad kiest voor nieuw zwembad

13



Colofon
Gratis uitgave SGPost
Deze gratis nieuwsbrief van de SGP-fractie 
in Apeldoorn verschijnt drie keer per jaar.

SGP-fractie Apeldoorn
Henk van den Berge, fractievoorzitter
Jan Kloosterman, raadslid
Fractieleden: Sander Kok, Henk van de Weerd
Fractiesecretariaat: Matthias Bunt

Bankrekening
NL09 INGB 0009 5975 23
tnv. SGP-fractie Apeldoorn

twitter.com/sgpapeldoorn
apeldoorn.sgp.nl

advertentie

De SGP-jongeren deden eind mei mee met de 
grootste vrijwilligersactie van Nederland.

SGP-jongeren steken handen uit de mouwen

p deze actiedag NLdoet, georganiseerd door het Oranje 
Fonds, gingen verschillende SGP-jongeren naar het ge-

bouw van de voedselbank in Wenum-Wiesel. In totaal waren 
er ruim 25 vrijwilligers betrokken bij het schoonmaken van 
het gebouw en het opknappen van de tuin.
De vrijwilligers van de SGP-jongeren waren fanatiek bezig in 
de tuin. Er werden struiken geknipt, heggen gesnoeid, perken 

aangeharkt en vele bladeren weggeblazen. Tussen de werk-
zaamheden door was er ruimte voor ontmoeting met andere 
vrijwilligers.
De combinatie van contacten met anderen en het samen 
belangeloos iets te kunnen doen voor de voedselbank zorgde 
voor verbinding. Al met al was er een goede sfeer en er is 
veel werk verzet. Vele handen maken licht werk!

Wil(t) u/jij op de hoogte blijven van de 
activiteiten van SGP-jongeren Apeldoorn?
Via onderstaande QR-code is het mogelijk 
u/je toe te voegen aan de vrijblijvend 
informerende groepsapp. Scan met uw/je 
WhatsApp-camera.

O



#WK2027  
@Apeldoorn

Voor 2008 had ik niet gedacht dat 
baanwielrennen zoveel geschikte input 
oplevert voor een column. Komende po-
tentiële Omnisport-topevenementen zijn 
het Europees Kampioenschap in 2024 en 
het nieuwe super Wereldkampioenschap 
in 2027. Moet Apeldoorn investeren om 
die baanwielrenhoogtepunten binnen te 
halen?
Het mooie van die topevenementen is 
dat de stad goed op de mondiale kaart 
komt en dat het inwoners aanspoort zelf 
te gaan sporten, zeggen de voorstanders. 
En waarschijnlijk profiteert de midden-
stand er ook van, menen ze.
Daar tegenover staat dat de gemeen-
teraad per 2019 Omnisport financieel 
kort houdt. Om u een idee te geven: het 
per keer pogen binnen te halen van een 
wedstrijd op hoog niveau overdekt fietsen 
loopt al snel in de tienduizenden euro’s. 
Zonder garantie dat het Apeldoorn wordt. 
Een aantal keer per jaar pogen en het 
geld is op. U snapt dat een Europees of 
wereldwijd kampioenschap binnenhalen 
buiten de begroting valt. Geld erbij?
Lokaal Apeldoorn zet ter bestrijding 
van de kosten in op een betere lobby. 
Sportbonden zouden uit zichzelf voor 
Apeldoorn moeten kiezen en minder 
daarvoor betaald moeten krijgen. Lokaal 
Apeldoorn vindt het overigens geen 
probleem meer geld naar Omnisport 
te sturen. De PvdA en Omnisport zelf 
evenmin.
Een topevenement kost nu al ruim een 
ton. Een rekensommetje leert dat het 
huidige jaarbedrag wel eens verdubbeld 
of verdrievoudigd kan worden.
Recreatieve sport is van belang in Apel-
doorn en de dorpen. Maar dan wel zo dat 
het de lokale volksgezondheid bevordert 
en niet in de vorm van topevenementen.

Stephan Wiegman
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Het duurde zo’n dertig jaar, maar het 
gaat er nu toch van komen: de hoog-

spanningskabels in de Apeldoornse wijk 
De Maten gaan ondergronds. De werk-
zaamheden moeten in 2024 beginnen. 

Zo’n drie kilometer aan hoogspanningskabels verdwijnt uit het straatbeeld. 
Het tracé loopt vanaf de Kayersdijk via het Apeldoorns Kanaal en de 
wijk De Maten onder de A50 door. Nu het plan in De Maten zo goed als 
definitief is, komt er een eind aan de overlast die de hoogspanningslijnen 
veroorzaken: de kabels maken bij harde wind een fluitend geluid en ook 
de vogelpoep van de vele vogels die op de kabels zitten is een grote er-
gernis. Daarbij is er veel maatschappelijke onrust over een verhoogd risico 
op gezondheidsklachten.
De SGP is blij met deze volgende stap in het ondergronds brengen van 
hoogspanningskabels in de directe omgeving van woonhuizen. In 2015 
werden er al in Apeldoorn-Zuid kabels ondergronds gebracht. Dat project 
kostte 9,5 miljoen euro. Bij het tracé De Maten gaat het om 20 miljoen. 80 
procent wordt gesubsidieerd door het Rijk; de overige 4 miljoen betaalt de 
gemeente.
Mogelijk stelt de provincie ook nog een potje beschikbaar. In een eerder 
stadium leek dat uitgesloten, maar door een unanieme motie vanuit de 
gemeenteraad gaat men nu mogelijk toch overstag.
Als het zover komt reserveert de gemeente het overgebleven geld voor 
een volgend project. Dat zal zeer waarschijnlijk het tracé in Osseveld-
Woudhuis zijn. De vraag is wanneer dat zal gaan gebeuren. Als dat project 
net zo veel tijd in beslag gaat nemen als in De Maten zullen de omwonen-
den nog wel even geduld moeten oefenen.

Henk van de Weerd

Hoogspanning weg in De Maten

Wij zijn op zoek naar een

Wie komt ons team versterken? 
Voor verdere informatie zie onze website.

Leerling Slager &
 Verkoopmedewerk(st)er!

Wilbrink Uw Slager
Dorpstraat 50
7361 AW Beekbergen
055 506 1250
info@wilbrink.uw-slager.nl

Bestel gemakkelijk online op 
slagerijwilbrink.nl

advertentie



Bij ons kunt u terecht als 
ondernemer, zelfstandige 
of particulier voor:
• Verwerking van administratie

• Samenstellen van jaarrekeningen

• Fiscale aangiften

•• Fiscaal advies

• Financieel advies

Noorder Hoogte 41
7325 SE  Apeldoorn
Tel:  055 - 360 41 88
Fax: 055 - 360 38 87
info@buurenaa.nl
www.buurenaa.nl

Lydia Hulsman-van den Berge 
NeoLife-distributeur - 06-53436774

lydiahulsman@neolifenederland.nl
www.naturalhealthproducts.nl

Win een waardebon van € 50,-

Mail de oplossing uiterlijk 31-8-2021 naar hiernaast vermeld 
mailadres o.v.v. SGPost en win een waardebon van € 50,-!
De winnaar krijgt persoonlijk bericht. 
*Uw mailadres wordt alleen gebruikt voor het toesturen van de nieuwsbrief.


